

large expenditure taking place to open up communication was utterly useless and worse than thrown away. The route chosen by the Government was not the proper one. If an expenditure of ten times the amount estimated was put in that work, no good would come of it. He (Mr. Connell) was opposed to the first action of the Government on this North-West question; but new arrangements were now made by the Hon. Minister of Militia and the late Commissioner of Public Works. He (Mr. Connell), however, had but little faith in the matter. They must hold the Government responsible. The Government obtained authority from Parliament to obtain the necessary funds. They were clothed with power to go in and possess the land. What had been done? The country was about lost to the Dominion and a large expense had been incurred. The people of that territory were in open rebellion. This was not all. He (Mr. Connell) believed that the class of persons which had put this Dominion to so large an expense, would be found pouring into that district at no distant day. If we could get the territory, it would be at an endless expense, and he (Mr. Connell) did not believe the people of this Dominion would sanction it. The Hon. Secretary of State for the Provinces did not give much encouragement with regard to this matter, but he seemed to think all will turn up right. Now the House had been in session about four weeks. What had been done? What information had the Government imparted to the people of this Dominion? What is intended to be done? In the past there had been any amount of useless expenditure, entailing all kinds of difficulties in the North-West. What right have we in that Territory? Parliament authorized Government to act. What have they done? Nothing but bring us into difficulty, and wasted the public funds. If that territory is to form part of this Dominion, it can only be done by a railway. That under present consideration is an important question. If we had opened up the country it would be a matter of consideration with the people of this Dominion whether they would sanction the project. The whole subject is not encouraging for the future. The value of the country under present circumstances is problematical. Let us hope for the best. This was no time to discuss that subject. Let the papers be brought down. Let the policy of the Government be examined. Let the people of the Dominion know the true state of things, and then let the House decide the course to be taken for the welfare of the Dominion. But at present this Government has not done anything but get things into difficulty. It is to be regretted that they have failed in their duty in this respect.

ment inutiles et représentent du gaspillage pur et simple. La route choisie par le Gouvernement n'est pas la bonne, et même si on y consacrait une somme dix fois supérieure aux prévisions, il n'en sortirait rien de bon. Je n'approuve pas la première décision du Gouvernement à propos du Nord-Ouest, mais maintenant, l'honorable ministre de la Milice et l'ex-commissaire des Travaux publics ont pris de nouveaux arrangements. Toutefois, je n'ai guère confiance. Le Gouvernement doit être tenu responsable; le Parlement lui a donné l'autorisation d'obtenir les fonds nécessaires et l'a investi du pouvoir de posséder les terres. Qu'a-t-il fait? La Puissance a pour ainsi dire perdu cette région, elle a dépensé une somme considérable, et les habitants sont en révolte ouverte. Ce n'est pas tout. Je crois que les personnes qui ont entraîné la Puissance dans de si grandes dépenses seront celles-là mêmes qui très bientôt afflueront vers cette région. Nous n'obtiendrons le territoire qu'à un prix infini et je ne crois pas que la population de la Puissance soit d'accord. L'honorable secrétaire d'État aux Provinces n'a pas donné beaucoup d'encouragement à ce sujet, mais il semble penser que tout finira bien. La Chambre siège depuis maintenant quatre semaines. Qu'a-t-on fait? Quels renseignements le Gouvernement a-t-il fournis à la population de la Puissance? Qu'a-t-il l'intention de faire? Par le passé, il y a eu des dépenses inutiles qui ont entraîné toute sorte de difficultés dans le Nord-Ouest. Quels droits avons-nous sur ce territoire? Le Parlement a autorisé le Gouvernement à agir et qu'a-t-il fait? Rien, sinon nous mettre dans l'embaras et gaspiller les deniers publics. Ce territoire ne pourra faire partie de la Puissance que grâce à un chemin de fer. La question actuellement à l'étude est capitale. Si nous avions ouvert le pays, il faudrait consulter la population de la Puissance pour savoir si elle approuve le projet. Tout cela ne présage pour l'avenir rien d'encourageant. Dans les circonstances actuelles, la richesse du pays est aléatoire, mais conservons bon espoir. Ce n'est pas le moment de débattre cette question. Il faut que les documents soient déposés et la politique du Gouvernement examinée, que la population de la Puissance sache exactement où en sont les choses et que la Chambre décide alors de la marche à suivre pour le bien-être de la Puissance. Jusqu'à présent, le Gouvernement n'a fait que brouiller les cartes. Il est regrettable qu'il ait manqué à son devoir en l'occurrence.